
Arvoisa puheenjohtaja ja hyvät valtuutetut! 
 
Palatkaamme ensiksi valtuustoseminaariin joka pidettiin 18-19.02.2005. 
Siellä esillä olleessa kuvaajassa oli Vaasan taloudellisen tilan kehittyminen seuraava: 
Vuosikatteeksi vuodelle 2005 ennustettiin 8,8 miljoonaa euroa ja kumulatiiviseksi alijäämäksi 9, 9 
miljoonaa euroa.  
 
Tuosta päivästä kulunut noin 8 kk, miltä Vaasan  talous näyttää tänään? 
 
Vuosikatteeksi vuodelle 2005 ennustetaan 4,5 miljoonaa euroa, joka on suunnilleen puolet 
helmikuussa esitetystä ennusteesta. Kumulatiivisen alijäämän oletetaan olevan tämän vuoden 
lopussa 3 miljoonaa aikaisemmin arveltua suurempi, eli 12,8 miljoonaa euroa. 
 
Helmikuun valtuustoseminaarissa esitetyn arvion mukaan Vaasan talouden kumulatiivinen alijäämä 
poistuisi vuonna 2006. Nyt tavoitteessa on vuosi 2010. 
 
Alkuvuodesta tehty ennuste ja tämän päivän ennuste eroavat aivan liian paljon toisistaan. 
 
Seuraavan pykälän 183 tekstissä todetaankin, että: ”Rakenteellisten muutosten toteuttamista on 
pakko kiirehtiä”  
 
Pykälän 185 tekstissä todetaan, että on palkattu henkilöstöä, johon ei ole ollut määrärahaa. Samoin 
ns. tavallisesti luotettavat lähteet kertovat, että on palkattu taloussihteeri kaupungin ulkopuolelta, 
vaikka hänet olisi pitänyt palkata kaupungin sisältä. 
 
Mikäli Vaasan taloutta ei saada kuntoon, seuraa jatkossa tuloveroprosentin korottaminen, millä 
saadaan hetkellisesti apua talouteen. Mutta tällä korotuksella on mielestäni hyvin lyhytkestoinen 
positiivinen vaikutus kaiken sen negatiivisen rinnalla, jota korotus tuo tullessaan. 
 
Jatkossa tarvitaan sitä kuuluisaa  johtamista, jolla talous saadaan kuntoon ja jolla estetään edellä 
kerrotun kaltaisten tapausten toistuminen. Myös rakenteellisten uudistusten toteuttamista on vietävä 
ripeästi ja johdetusti eteenpäin.  
 
On parempi johtaa tapahtumia kuin ajautua niihin! 
 
 Seppo Rapo 


